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Protokół Nr XIX/20 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 7 lutego 2020 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady Sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 16 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Nieobecni Radni na sali narad H. Samek. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała  list gratulacyjny dla Pana Radnego 
Marcina Krężla w związku z otrzymaniem odznaczenia „Pro Patria” i razem z Panem 
Starostą S. Cybulą wręczyli kwiaty i wyróżnienie.    

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XIX sesji Rady Powiatu Drawskiego. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który w imieniu Zarządu Powiatu 
Drawskiego poprosił o wprowadzenie zmiany w porządku obrad sesji poprzez dodanie 
projektu uchwały w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do Związku 
Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej w pkt 15 ppkt. „g”, gdyż niezbędne było 
wcześniejsze Obwieszczenie Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie zmiany 
statutu Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego poprzez przyjęcie Statutu 
Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej i ogłoszenie go w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego.     

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 15 ppkt „g”,  
a więc projektu uchwały w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do 
Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej – druk numer 952.  

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła proponowaną zmianę porządku obrad w sprawie wprowadzenia do porządku 
obrad sesji w pkt. 15 ppkt „g” projektu uchwały w sprawie wyboru delegatów Powiatu 
Drawskiego do Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej – druk numer 952.  

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z porządkiem obrad.  
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Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
20.12.2019 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 956. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu za rok 2019 – druk nr 911.  

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Powiatu za rok 2019 – druk nr 
912, 913, 914, 915, 916. 

10. Sprawozdanie z Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli za 2019 r. 
– druk nr 917. 

11. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu Drawskiego za rok 2019 – 
druk nr 951.  

12. Sprawozdanie starosty Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku za rok 2019 - druk nr 935. 

13. Sprawozdanie z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko 
Pomorskie w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. 
St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim zadań powiatowej biblioteki 
publicznej – druk nr 919. 

14. Analiza sytuacji życiowej kombatantów i osób represjonowanych za rok 
2019 – druk nr 934. 

15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcie Raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla 
Powiatu Drawskiego na lata 2015 – 2018 z perspektywą na lata 2019 – 
2022” – druk nr 946; 

b) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Mielenku 
Drawskim – druk nr 905; 

c) utworzenia oddziałów przygotowania wojskowego w zespołach szkół 
ponadgimnazjalnych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Drawski –  druk nr 958; 

d) wyrażenia zgody na objęcie udziałów w Przedsiębiorstwie Komunikacji 
Samochodowej Złocieniec spółka z o.o. – druk nr 959; 

e) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego  na rok 2020 – druk nr 939; 
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f)   o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiat Drawskiego na lata 2020 – 2035 – druk nr 940; 

g)  w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do Związku 
Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej – druk numer 952;  

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

17. Komunikaty i sprawy różne.  

18. Zakończenie sesji. 

 
Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady 
Powiatu Drawskiego w dniu 20.12.2019 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przyjęcia protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 20.12.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 20.12.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 20.12.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
20.12.2019 r.  
 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybule. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami.  
  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 

 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która w związku z nieotrzymanie 

odpowiedzi na interpelacje o możliwości utworzenia linii Złocieniec-Drawsko Pom. 
przez Kańsko poprosiła o szczegółowe informacje w tej sprawie.  

 
Pan Starosta S. Cybula poprosił o udzielenie odpowiedzi przez Pana  

W. Włodarczyka.  
 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk, który powiedział, 

że 2 tygodnie temu były prowadzone rozmowy przez Prezesa PKS Złocieniec z Panią 
Dyrektor E. Gizą w sprawie dowozu pracowników i pacjentów oraz dostosowania 
rozkładu jazdy do ich potrzeb. Wszystkie szczegółowe rozmowy będą odbywać się  
w bieżącym miesiącu.  

 
Pani Radna B. Głowacka zapytała, czy rozmowy dotyczą busa? 
 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który powiedział, że dobór środka transportu 

będzie zależał od dostosowania i włączenia do odpowiedniej linii.  
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która powiedziała, że autokary mają 

problem z zawracaniem na tym odcinku, więc należałoby utworzyć linię z busem.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do 
sprawozdania? 

    
Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.   

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację, wnioski i zapytania? 

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zgłosił zapytanie dotyczące 
wyrównania dodatku funkcyjnego za wychowawstwo w ZSP w Czaplinku i złożył 
interpelacje dotyczącą wymiernych korzyści związanych z zamontowanych paneli 
fotowoltaicznych na budynkach należących do Powiatu Drawskiego. 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który złożył interpelację w sprawie 

wystąpienia do odpowiednich instytucji urzędowych i państwowych 
odpowiedzialnych za zapewnienie bezpieczeństwa w rejonach przejść dla pieszych  
w celu podjęcia działań przeglądowych w zakresie oświetlenia, jego jakości i zasięgu. 

 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
  
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która skierowała interpelację do 

podkomisji Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego odnośnie doświetlenia 
przejść dla pieszych na ulicy Drawieńskiej oraz złożyła wniosek dotyczący 
przyjmowania poza kolejnością ustawowo uprawnionych pacjentów w Drawskim 
Centrum Specjalistycznym.   

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Treść złożonego wniosku stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Głos zabrał Radny M. Tobiszewski skierował pytanie do Prezesa PKS Sp. z o.o. 
w sprawie przyczyn objęcia dodatkowych udziałów w Przedsiębiorstwie Komunikacji 
Samochodowej Złocieniec spółka z o.o. oraz zapytał o przyczyny wyjścia ze spółki 
Gminy Kalisz Pomorski i czy nie spowoduje to nowych problemów dla mieszkańców 
wspomnianej gminy lub pozostałych. 

 
Głos zabrał Pan Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że przyczynami 

objęcia nowych udziałów w spółce jest fakt zawarcia w 2014 roku przez wspólników  
umowy zobowiązującej ich do spłaty kredytu zaciągniętego na zakup placówki 
terenowej PKS w Złocieńcu, czyli zakup nieruchomości i środków transportu, 
Natomiast spółka będzie obsługiwała odsetki oraz obsługę związaną z kredytem. 
Spłaty rat ujęte zostały w Wieloletnich Prognozach Finansowych poszczególnych 
jednostek samorządowych. Przy czym zaistniała różnica wynika z ubiegłorocznego 
podziału struktury udziałów  przez wspólników. Tym samym każdy ze wspólników 
ma określoną liczbę udziałów, a przy spłacie raty kredytu następuje podwyższenie 
kapitału spółki. W poprzednim roku spłata kredyty następowała poprzez podwyższenie 
1 udziału. Ilość udziałów była stała, ale zwiększała się ich wartość. W ubiegłym roku 
wspólnicy zdecydowali, ze podzielą udziały na symboliczne 100 złoty, tak jak to ma 
miejsce w większości spółkach, dlatego też kapitał podzielono przez 100 złotych, 
dzięki czemu otrzymaliśmy ilość udziałów przypadających na poszczególnych 
wspólników. Na podstawie tych zmian nastąpiły różnice w zaplanowanej WPF co do 
spłaty ostatniej raty za 2020 rok. Przy czym pozostała ostatnia rata do sierpnia 2021 
roku i jest to różnica w udziale podatkowym. Powiat Drawski zwiększył udział  
w kapitale spółki o 3,28% i o tą kwotę jest wyższa kwota raty do spłaty.  

 
Pan Radny M. Tobiszewski zapytał, czy wynika to ze spłat zobowiązań. 
 
Pan Prezes M. Stołowski odpowiedział, że spółka na bieżąco reguluje obsługę 

związaną z kredytem. Kontynuując poprzednia odpowiedź powiedział, iż spółka stara 
się utrzymywać dobre relacje handlowo-biznesowe ze wszystkimi gminami, gdyż są 
podpisane umowy wieloletnie na dowozy uczniów do szkół. Spółka stara się 
wywiązywać ze wszystkich zobowiązań w sposób profesjonalny. Na Zgromadzeniach 
Wspólników prowadzone są rozmowy, na których ustalane są przepływy udziałów. 
Natomiast nie są znane przyczyny wypowiedzenia udziałów w spółce przez Gminę 
Kalisz Pomorski. Ponadto nie są znane podejmowane ewentualnie działania przez 
Powiat Drawski, jako organizatora transportu publicznego.     

 
 Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że z wyliczeń 

wychodzi, iż w ciągu ostatnich dwóch i pół roku na spółkę poniesione zostały nakłady 
finansowe w wysokości około 10 mln zł w różnych formach. Z przenalizowanych 
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materiałów wynika, że przychody spółki na 2020 rok wyniosą około 10 mln zł przy 
podpisanej umowie na wypłatę rekompensat z Powiatem Drawskim, dlatego czy przy 
obecnej sytuacji finansowej spółki i dopłaty do wozokilometra PKS Złocieniec 
zamierza wystąpić do Powiatu Drawskiego o wypłatę rekompensaty za rok 2019.  

 
Głos zabrał Pan Prezes PKS Złocieniec M. Stołowski, który powiedział, że nie 

jest mu znana kwota dopłat na rzecz spółki w wysokości 10 mln złotych. Wszystkie 
dopłaty od wspólników rejestrowane są w KRS-ie. 

 
Pan Radny M. Tobiszewski wyjaśnił, że chodzi mu o wszystkie nakłady 

finansowe w tym z projektu na zakup taboru dla spółki. Zaznaczył, że skoro spółka 
jest w dobrej kondycji finansowej to wystąpienie do Powiatu Drawskiego o wypłatę 
rekompensat jest nieuzasadnione.  

 
Głos zabrał Pan Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że wszystkie 

kwestie regulują umowy zawarte z poszczególnymi gminami na przewozy szkolne 
 i świadczone są w ramach publicznego transportu zbiorowego. Podobna umowa 
została podpisana z Powiatem Drawskim w ramach publicznego transportu 
zbiorowego i w oparciu o ustawę świadczona jest usługa i na jej podstawie jest 
rozliczana.  

 
Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że w umowie 

zawarty jest algorytm, jak się wylicza rekompensatę, jest sytuacja, że w tym roku 
spółka ma naliczyć amortyzację za zakupiony sprzęt w wysokości 1 mln 400 tys.  
i wyliczenie tych kosztów w koszty, z których będzie wynikała rekompensata, to na 
pewno wykaże to, że ta rekompensata zaistnieje. Powiat zakupił dla spółki tabor  
w wysokości 8 mln zł i będzie musiał zapłacić w rekompensacie za amortyzację, która 
zostanie naliczona. 

  
Głos zabrał Pan Prezes PKS M. Stołowski, który powiedział, że spółka 

uczestniczyła w kontrakcie samorządowym, spółka samodzielnie aplikowała o te 
środki, a tym bardziej o projekt, co stanowiło ponad 7 mln netto, przy dofinansowaniu 
z Urzędu Marszałkowskiego 5 mln 400 tys., więc dosyć duży zastrzyk finansowy 
spółka otrzymała, który nie wchodzi do kapitału, tylko do majątku spółki. Kapitał 
spółki wynosi 2 mln 900 tys., a majątek spółki około 10 mln zł. Działania są  
w dobrym kierunku i zabezpieczają wspólników przed ewentualnymi zawirowaniami, 
póki co mamy zawarte umowy z Gminą Wierzchowo, Drawsko, Złocieniec i Kalisz, to 
są umowy dziesięcioletnie na świadczenie usług przewozów szkolnych, więc 
zabezpieczenie ta spółka posiada, do tego mieszkańcy w Powiecie mają komfort, jeżeli 
chodzi o przejazdy, bo mają nowoczesne autobusy. Środek trwały, który wpływa do 
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spółki, zgodnie z ustawą o finansach publicznych musi być amortyzowany  
i amortyzacja wpływa na koszt działalności spółki. Wpływa to oczywiście na koszt 
wozokilometra, z  tym, że amortyzacja po 5 latach wygasa i w tym momencie autobus 
pięcioletni jest już własnością spółki, a spółka jest własnością właścicieli.  

 
Głos zabrał Pan Radny M. Tobiszewski, który powtórzył pytanie czy w świetle 

działań organizacyjnych Prezes PKS będzie się zwracał do powiatu o wypłatę 
rekompensaty?  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że Pan Prezes na dzień dzisiejszy 

nie wie jakie będzie rozwiązanie. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała Prezesowi PKS za wypowiedź  

i poprosiła o zabranie głosu Etatowego Członka Zarządu Waldemara Włodarczyka.  
 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który odniósł 

się do rezygnacji Kalisza Pom. mówiąc, że Burmistrz nie ma osobiście prawa ani 
ustawowego ani prawnego do samodzielnej rezygnacji z nabycia udziałów w spółce, to 
jest po pierwsze, ale w roku 2019 na przełomie stycznia i lutego wystąpił do Rady  
o podjęcie takiej decyzji dotyczącej zbycia udziałów, to Rada jest uprawniona do tego, 
by taka uchwałę podjąć i Rada taką uchwałę podjęła. Rada upoważniła Burmistrza do 
realizacji uchwały. W październiku 2019 r. Rada dała upoważnienie Burmistrzowi do 
zbycia wszystkich udziałów. Na chwilę obecną Gmina Kalisz Pom. będzie 
udziałowcem w spłacie kapitału ze względu na to, że walne, które odbyło się  
w zeszłym tygodniu zostało przerwane, z uwagi na to, że aby wszyscy udziałowcy byli 
upoważnieni muszą posiadać uchwały. Dzisiaj podejmujemy uchwałę Rady o nabyciu 
udziałów, jeszcze poszczególne gminy Złocieniec – już podjęła, Kalisz Pom.  
i Wierzchowo muszą podjąć. Jeżeli chodzi o transport publiczny- przypomnę, że 
 w roku 2019 realizowaliśmy dopłaty, czy rekompensaty poprzez budżet państwowy, 
czyli poprzez wojewodę. To była rekompensata, która była podpisana w ramach 
realizowanej umowy, na którą otrzymaliśmy około 155 tys. złotych. W roku 2019 
podpisaliśmy umowę- został złożony wniosek z realizacją rekompensaty na trasy, 
które są deficytowe, bo tylko na takie trasy otrzymuje się dotacje z budżetu Państwa, 
otrzymaliśmy kwotę ponad 601 tys. zł. I to jest przyjęte w budżecie. Powiat ma udział 
w tej rekompensacie, 10 % do całej wartości, jeżeli chodzi o rok 2020 i ta 
rekompensata będzie realizowana po raz pierwszy w roku 2020 systematycznie 
miesiąc po miesiącu, od stycznia do grudnia, z rozliczeniem każdej raty kwartalnie.  
W roku 2019 realizowaliśmy oprócz kontraktu i dopłaty do wozokilometra 
dofinansowane przez Skarb Państwa poprzez Wojewodę były realizowane do września 
również linie w ramach transportu publicznego, które są liniami deficytowymi i nie 
były objęte dopłatami, bo program wszedł po raz pierwszy od 1 września 2019 r. W tej 
chwili będziemy rozmawiali o wysokości rekompensaty, jednak wg. mnie 
rekompensata nijak się ma do wartości dokapitalizowania, czy wartości 
inwestycyjnych, bo nie jest to bezpośrednio związane z działalnością świadczenia 
usług. Regionalny Program Operacyjny -w ramach tego programu zostało 
dofinansowane kwotą ponad 5 mln złotych, a na dzień dzisiejszy raty, jeżeli chodzi  
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o udziałowców i ich wartość, która została zrealizowana, to jest kwota 2 mln 932 tys. 
600 zł, po tym walny, które odbędzie się po 15-tym lutem, bo wszystkie gminy- 
udziałowcy mają podjąć uchwałę ta wartość będzie 3 mln 177 tys. 300 zł. 
Rekompensata jest wyliczana zgodnie z ustawami i zgodnie z literą prawa. Również 
będzie brana pod uwagę wartość, jaką uzyska spółka na działalności komercyjnej. 
Przypomnę , że za rok 2017 i za rok 2018 spółka w swojej działalności komercyjnej 
wypracowała zyski. Na rok 2019 również planowany był zysk w wysokości 200-300 
tys. zł. Jeżeli ten zysk będzie wypracowany na pewnym poziomie, to z rekompensaty 
wyliczonej również będzie brana pod uwagę wartość wypracowanego zysku w ramach 
działalności komercyjnej.  
      
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
złożyć wniosek lub zapytanie? 

  
Nikt z Radnych żadnych wniosków i zapytań  nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali osób głosu nie zabrał. 

 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że komisja odbyła jedno posiedzenie między sesjami  
w dniu 3 lutego. Komisja analizowała sprawozdanie z Komisji Budżetu za rok 2019- 
pozytywna opinia Komisji, a także analizowano zmiany w budżecie i zapoznano się ze 
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sprawozdaniem z realizacji porozumienia Powiatu z Gmina Drawsko Pomorskie  
w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. St. Żeromskiego  
w Drawsku Pomorskim zadań powiatowej biblioteki publicznej. Komisja szczegółowo 
analizowała uchwałę dotyczącą zmian w budżecie oraz uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na objęcie udziałów w Przedsiębiorstwie Komunikacji Samochodowej 
Złocieniec spółka z o.o. Informacji na temat zmian w budżecie udzielał Naczelnik 
Wydziału Finansowego Pan Jacek Zbierajewski. Po długiej dyskusji Radny Marek 
Tobiszewski złożył wniosek dotyczący wprowadzania zmian w budżecie – 
wprowadzane zmiany zawierać powinny w każdym przypadku szczegółowe 
uzasadnienie poszczególnych zmian przed jego złożeniem Zarządowi. Kolejny 
wniosek złożył radny C. Turczyk- dotyczył on przedstawienia członkom Komisji 
Budżetu wyniku audytu w poszczególnych jednostkach powiatu  po wykonaniu przez 
CUW za I kwartał bieżącego roku. Przedstawione wnioski uzyskały aprobatę 
wszystkich członków Komisji przy 6 głosach „za”.  
 

Treść złożonego sprawozdania  stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej – Henryka Szretę i złożenie sprawozdania. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna między sesjami odbyła jedno posiedzenie w dniu  
4 lutego. Komisja analizowała i opiniowała sprawozdanie z działalności Komisji 
Rewizyjnej za rok 2019 oraz sprawozdanie  przeprowadzonych kontroli za rok 2019- 
analizowano realizację wniosków pokontrolnych, zawartych w protokołach z kontroli.  
W świetle 4 wniosku pokontrolnego w DPS Darskowo, dotyczącego uregulowania 
płac dla pracowników DPS zapoznano się z informacjami i wyjaśnieniami Naczelnika 
Wydziały Finansowego  dotyczącymi ewentualnych braków środków finansowych na 
ten cel. Komisja zajmowała się ustaleniem terminu i zakresu kontroli oraz analizą  
i opiniowaniem materiałów na sesję – raport z wykonania „Programu ochrony 
środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2015-2018 z perspektywą na lata 2019- 
2022”- omówił go Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska. Projekt uchwały  
w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do Związku Zachodniopomorskiej 
Strefy Centralnej omówił Inspektor z Wydziału Rozwoju i Promocji Jan Kubabski.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 
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Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji, który powiedział, że komisja nie odbyła żadnego posiedzenia w okresie 
między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu  
 05 lutego 2020 r. z udziałem pracowników Starostwa oraz Prezesa Zarządu Związku 
Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych w Złocieńcu. Podczas obrad 
omówiono materiały na sesję w tym: sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku w 2019 roku, analizę sytuacji życiowej kombatantów 
 i osób represjonowanych w 2019 r., raport z programu ochrony środowiska dla 
Powiatu Drawskiego za lata 2017-2018, działalność Komisji Zdrowia  
i Bezpieczeństwa Publicznego w 2019 roku, w sprawach bieżących poruszono 
funkcjonowanie poradni i SOR przy Specjalistycznym Centrum Szpitali Polskich. 
Komisja sformułowała 1 wniosek w sprawie przyjęć poza kolejnością uprawnionych 
pacjentów w Drawskim Centrum Specjalistycznym, w tym kombatantów RP i byłych 
więźniów politycznych. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę w sprawie 
wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej.   

 
Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że komisja odbyła trzy posiedzenia między sesjami. Dnia 30 grudnia  
2019 r. odbyło się wyjazdowe spotkanie w Ośrodku Szkolenia i Wychowania  
w Mielenku Drawskim w celu oceny sytuacji placówki dalszych planów samorządu 
powiatowego w tym temacie. Drugie spotkanie odbyło się w dniu 16 stycznia 2020 r. 
w formie warsztatu zorganizowanego w ramach projektu unijnego, do którego 
przystąpił Powiat Drawski – „Wsparcie kadry kierowniczej systemu oświaty  
w zarządzaniu oświatą ukierunkowanym na rozwój i kompetencji kluczowych 
uczniów woj. Zachodniopomorskie”. Trzecie posiedzenie Komisji Oświaty odbyło się 
w dniu 04 lutego 2020 r. Na posiedzeniu zaopiniowano pozytywnie sprawozdanie  
z działalności Komisji Oświaty za 2019 rok. Omówiono stopień realizacji wniosków 



13 
 

Komisji Oświaty z 2019 r. Podkreślono potrzebę realizacji wniosków Komisji Oświaty 
zgłoszonych do budżetu w 2020 r. 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

          Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności Rady Powiatu za rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu omówiła szczegółowo sprawozdanie  

z działalności Rady Powiatu za rok 2019, w tym wybór Prezydium Rady, wybór 
Zarządu Powiatu, Komisje Stałe Rady, działalność statutową Rady, współpracę 
organów Powiatu oraz Kluby Radnych.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali pytań nie zgłaszał.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 
Punkt 9 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim są sprawozdania z działalności Komisji 
Rady Powiatu za rok 2019.  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 

sprawozdania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który szczegółowo 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2019 r.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2019 r.  
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Marek 
Banaszek, który omówił szczegółowo zagadnienia, którymi zajmowała się w roku 
2019 r. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania z działalności za rok 2019 Przewodniczącą Komisji Budżetu, 
Gospodarki i Rozwoju – Genowefę Polak.  

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju- 
Genowefa Polak, która szczegółowo omówiła sprawozdanie Komisji z działalności za 
rok 2019, w tym skład Komisji, tematykę odbytych posiedzeń, frekwencję oraz liczbę 
złożonych wniosków i opinii. 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania z działalności za rok 2019 Przewodniczącą Komisji Zdrowia  
i Bezpieczeństwa Publicznego- Barbarę Głowacką.  

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego- 
Barbara Głowacka, która szczegółowo omówiła sprawozdanie Komisji z działalności 
za rok 2019, w tym skład Komisji, tematykę odbytych posiedzeń, frekwencję oraz 
liczbę złożonych wniosków i opinii. 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania z działalności za rok 2019 Przewodniczącego Komisji Oświaty-
Romualda Kurzątkowskiego.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty- Romuald Kurzątkowski, który 
szczegółowo omówił sprawozdanie Komisji Oświaty z działalności za rok 2019,  
w tym tematykę posiedzeń, frekwencję, liczbę złożonych wniosków i opinii oraz 
wyjazdowe posiedzenia Komisji Oświaty.  

 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do omówionych 
sprawozdań? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.   
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Punkt 10 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Komisji Rewizyjnej  
z przeprowadzonych kontroli za 2019 r.  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 

sprawozdania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który szczegółowo 

przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli za 2019 
r., omówił trzy kontrole, wnioski zawarte w protokołach pokontrolnych i stopień 
realizacji tych wniosków.  

 
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do omówionego 
sprawozdania? 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że ma pytanie dotyczące 
zaleceń Komendanta Państwowej Straży Pożarnej – czy zostały wykonane zalecenia 
Komendanta w Zespole Szkól Ponadgimnazjalnych w Czaplinku?  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który powiedział, 
że częściowo zostały wykonane, a częściowo nie.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała jak to wpływa na 
bezpieczeństwo uczniów? Kontrola była przeprowadzona na początku 2019 r., czy jest 
decyzja Komendanta czy te dzieci mogą się uczyć w szkole, czy nie?  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który poprosił  
o udzielenie odpowiedzi któregoś z członków Zarządu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Waldemara 
Włodarczyka – Etatowego Członka Zarządu. 

Głos zabrał Waldemar Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który 
powiedział, że z tego, co widać w sprawozdaniu te zalecenia zostały wykonane, chodzi 
tam o wyłącznik prądu, klasy odporności EI 30 do kotłowni, jak również wykonanie 
hydrantów.  
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Radna B. Głowacka powiedziała, że chodzi o wyposażenie szkoły przy  
ul. Grunwaldzkiej w Czaplinku w hydranty wewnętrzne 25 z wężem półsztywnym lub 
zastosowanie działań zamiennych. 

Głos zabrał Waldemar Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który 
powiedział, że z tego, co wiadomo wyłącznik prądu jest zrealizowany, EI 30 jest też 
zrealizowany, nie odpowiem w tej chwili odnośnie hydrantów, bo nie pamiętam w tej 
chwili.  

 Radna B. Głowacka poprosiła o informacje w tej sprawie.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która zadała pytanie Staroście dotyczące płac 
pracowników Domu Pomocy Społecznej, został złożony wniosek i czy została 
uwzględniona regulacja płac w 2020 roku? 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że nie wie, czy został 
uwzględniony, bo to od Dyrektora zależy. My przyjęliśmy budżet i Dyrektor 
budżetem, który otrzymał ma się rządzić natomiast jakie decyzje Dyrektor podejmuje, 
to trudno mi powiedzieć. Mówiłem na ostatniej Komisji,  że co prawda Pani Dyrektor 
złożyła nowy projekt zmian w budżecie, ale został on wycofany i będzie omawiany  
w szczegółach, takie były wnioski z Komisji Budżetu i zajmiemy się tym  
w najbliższym czasie.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do omówionego 
sprawozdania? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu Drawskiego za rok 2019. 

 
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Starostę- Stanisława Cybulę  

o zabranie głosu i omówienie sprawozdania z prac Zarządu Powiatu Drawskiego za 
rok 2019. 

 
Głos zabrał Starosta – Stanisław Cybula, który omówił ilość posiedzeń Zarządu 

w roku 2019, ilość podjętych uchwał, ilość rozpatrzonych wniosków i podań, ilość 
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przyjętych sprawozdań, ilość rozpatrzonych spraw oraz frekwencję i tematykę 
omawianych spraw.  

 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie 
Staroście? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zgłaszał zapytań.  
 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który  

w odpowiedzi  na zapytanie Pani B. Głowackiej powiedział,  że do miesiąca marca 
tego roku planujemy te hydranty zrobić, bo faktycznie nie są zrobione jeszcze, 
czekamy a środki, które są zaplanowane w projekcie uchwały odnośnie przerzucenia 
środków finansowych między innymi na ZSP w Czaplinku.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy. 
 

 
Punkt 12 

 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie 

 z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Starosty 
Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2019. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Jacka Żychlińskiego- 

Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego o przedstawienie sprawozdania.  
 
Głos zabrał  Pan Jacek Żychliński – Naczelnik Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego, który omówił skład Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, ilość 
odbytych posiedzeń w roku 2019 oraz omówione i analizowane tematyki.  

 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że ma pytanie 
odnośnie jakości oznakowania poziomego, czyli tych pasów, czy ktoś to montuje i jak 
często jest to wykonywane, bo to też ma wpływ na widoczność, to odbija promienie 
świateł i mogłoby wpłynąć pozytywnie na przejścia, na widoczność. I drugie czy są 
gdzieś opracowania, badania jakie światło mamy teraz przy przejściach. Kiedyś było 
jasno, żarówka 500 Watt starego typu, dzisiaj w większości miast są ledy, czy te 
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jeszcze nowocześniejsze oświetlenia, to jest zupełnie inne światło w mojej ocenie, ja 
nie jestem fachowcem, ale ma inna barwę, inną gęstość, ale to jest zupełnie inny 
odcień światła. Czy takie badania są prowadzone? 

Głos zabrał  Pan Jacek Żychliński – Naczelnik Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego, który powiedział, że na pierwsze pytanie nie jest w stanie 
odpowiedzieć, to pytanie należałoby zadać Dyrektorowi Kotowi. Na drugie pytanie 
jestem w stanie odpowiedzieć, bo sam o to pytałem przedstawicieli policji, a chodzi 
tutaj o ruch drogowy- na dzisiaj nie ma żadnych ustaleń, każdy idzie w oszczędności 
 i nie ma zaleceń, że ma to wyglądać tak, a nie inaczej.    

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Radnego  
K. Korczyńskiego. 

Głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział: Spodziewałem się 
spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, na pewno będziemy analizowali ten 
protokół i zestawienia prac Państwa zespołu, tylko jak zauważyłem część jest robiona 
za pory dziennej, a część wieczornej, a ja zmierzam swoja interpelacją do ponowienia 
ewentualnie, bo tu jest napisane pierwsze spotkanie- zakładam, że będą następne i tutaj 
bym uczulił na sprawdzenie nawet tych samych przejść, a zwłaszcza tych, których nie 
robiliście pod katem wieczornym pod kątem tego oświetlenia, rodzaju i jakości. 
Pytanie mam takie- my jesteśmy zarządcami dróg powiatowych, to one powinny być 
przedmiotem naszej troski- kto odpowiada, ma kompetencje do punktów 
oświetleniowych, instalacji, infrastruktury w pasie drogowym szeroko rozumianym, 
czy ewentualne przesunięcia tych latarń- bo nawet na zdjęciach to widać- latarnia jest 
oddalona za przejściem dla pieszych spory odcinek, a jeszcze przed nią jest drzewo, na 
ul. Drawskiej w Złocieńcu. Inne takie przypadki znajdziemy w większej mierze. 
Chodzi mi o to kto mógłby podjąć decyzję kompetentnie i rozstrzygać te sprawy, ale 
może Pan wie, czy to Energetyka, czy Zarządca drogi jest odpowiedzialny za 
infrastrukturę, czy ktoś inny?  

Głos zabrał  Pan Jacek Żychliński – Naczelnik Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego, który powiedział, że na Komisji Bezpieczeństwa będziemy znali 
odpowiedź na to pytanie.  

 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który 

powiedział, że jest to temat, który się skomplikował w momencie, kiedy oświetlenia 
należały do Zakładu Energetyki. Z chwilą, kiedy nastąpił podział, na dzień dzisiejszy 
nawet nowa droga, która jest budowana, za oświetlenie i za eksploatację, za energie 
zużytą elektryczną odpowiadają poszczególne gminy, poszczególne samorządy, czy 
będzie ona droga powiatową, wojewódzka, czy krajową. I tutaj opłaty z tym związane 
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ponosi dana gmina. Różnie to jest w realizacji danego przedsięwzięcia, bo jeżeli jest to 
droga realizowana przez Generalna Dyrekcję, czy przez Powiat, czy przez Urząd 
Marszałkowski, to jest ona realizowana w części finansowej, inwestycyjnym, ale 
eksploatacja i opłaty ponoszą poszczególne gminy i poszczególne samorządy. 
Odpowiadając na zapytanie czy jest jakiś normatyw mówiący o oświetleniu 
poszczególnych przejść dla pieszych, one się wiążą z różnicą, związaną z kategorią 
dróg, inaczej jest oświetlona droga gminna, inaczej powiatowa, inaczej wojewódzka, 
czy krajowa. Oczywiście największą ilość luksów posiada droga krajowa. Tu wpływ 
nasz jest taki, że możemy realizować tylko z naszych inwestycji na drogach 
powiatowych, jeżeli mówimy o nowych punktach oświetlenia, w stosunku do innych 
kategorii dróg należałoby się zwracać do Generalnej Dyrekcji Dróg, czy do Urzędu 
Miasta, samorządów, czy do Urzędu Marszałkowskiego, jeśli mówimy o drogach 
wojewódzkich.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że przy budowie dróg i przy 

ustawieniu lamp, to, co Pan Waldemar Włodarczyk powiedział, czyja jest to droga, 
czy droga powiatowa, czy krajowa, czy wojewódzka oświetlenie jest dróg, a nie 
przejść na drogach, w innych miastach zauważyłam, że oprócz tego oświetlenia, które 
jest przy drogach jest małe oświetlenie led-owe dodatkowe, po wiele niższe przy 
samych przejściach, bo to oświetlenie, które dotyczy dróg jest wysokie i nie zawsze 
oświetla przejścia, bo zasłaniają albo drzewa, albo jest tak usytuowana lampa, albo jest 
brudna, że nie widać kompletnie nic., bawet drogi czasem nie widać. Tak więc tutaj 
jest problem doświetlenia samych przejść.    

 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który 

powiedział, że w Złocieńcu, kiedy realizowany był odcinek drogi Połczyńskiej,  
z programu tej drogi, która była od Ostrowic do Kalisza Pomorskiego, to między 
innymi punkty dodatkowe uzyskaliśmy za to, że dodatkowo doświetliliśmy tą drogę, 
przejście dla pieszych, tam są trzy przejścia dla pieszych, które są dodatkowo 
doświetlone i to jest ten pomysł, który powinien teraz przejść z racji nowego przepisu, 
który teraz wchodzi. W tej chwili będziemy występowali o środki dodatkowe – ukazał 
się program, który mówi o dofinansowaniu do 100 tys. złotych na jedno przejście,  
w wysokości 80 % kwoty dofinansowania i taki program pierwszy będziemy 
realizowali, właściwie to jest taka nowość z dodatkowym oświetleniem, nie tylko przy 
oświetleniu z góry, ale i przy przejściu- będzie to realizowane przy pierwszym 
przejściu w Drawsku przy szkole, żeby zamontować światła i zlikwidować, to są nowe 
rzeczy, które przy zmianie przepisu powinny być wykorzystywane coraz bardziej.  

 
Głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział: Myślę, że wszyscy dobrze 

rozumieją zagadnienie, mogą być sytuacje, że każdy bierze pod uwagę przejście, albo 
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rejon przejścia, mi głownie chodzi o chodniki przy tych przejściach, bo osoby 
zbliżające się do przejścia, to będzie naprawdę ciężka sprawa dla kierującego, który 
będzie chciał legalnie się zachować skoro nie będzie widział tej osoby, a wiemy, że 
zasada kontrastu jest taka- nad przejściem wisi lampa, albo w pobliżu przejścia, białe 
pasy widoczne są, ale na chodniku przy tym przejściu jest mrok- to jest 
niedoświetlone, czyli osoba idąca plecami do nas, za chwile będzie chciała skręcić, 
wyłania się z mroku, z tej zasady kontrastu, trzeba sprawdzić chodniki przy tych 
przejściach czy są doświetlone, nie same przejścia.  

 
Głos zabrał Radny Z. Dudor- Członek Zarządu, który powiedział, że dwa, trzy 

lata temu miałem okazję uczestniczyć w warsztatach organizowanych przez Philips 
Piła, gdzie mają przy zakładzie pracownie oraz pewne rozwiązania praktycznie na 
terenie zakładu, gdzie przedstawiano coś takiego jak aktywne przejścia dla pieszych, 
gdzie to, o czym Państwo mówicie są gotowe rozwiązania i mam taką propozycję- 
sugestię zarówno dla Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Pana Starosty, jak i naszą 
Komisję Zdrowia i Bezpieczeństw Rady Powiatu, aby wybrać się na takie warsztaty 
do Piły, nie jest to daleko, także w jeden dzień można zorganizować takie wyjazdowe 
posiedzenie Komisji, bądź nawiązać kontakt i na terenie Starostwa zorganizować takie 
warsztaty, ale wydaje mi się, że wyjazd bezpośrednio do Piły byłby najlepszym 
rozwiązaniem, także proszę potraktować to jako wniosek formalny. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania do Pana Naczelnika? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 13 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z realizacji 
porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie w sprawie powierzenia 
Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim 
zadań powiatowej biblioteki publicznej.   

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawicie 

sprawozdania Panią Jolantę Pluto- Prądzyńską – Dyrektora Ośrodka Kultury  
w Drawsku Pom. 
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Głos zabrała Pani Jolanta Pluto- Prądzyńska, która podczas prezentacji 
multimedialnej omówiła szczegółowo sprawozdanie z realizacji porozumienia Powiatu 
z Gminą Drawsko Pomorskie w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta 
 i Gminy im. St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim zadań powiatowej biblioteki 
publicznej. Pani Dyrektor opowiedziała o możliwości gromadzenia pamiątek 
regionalnych, historycznych, rodzinnych, dokumentów życia społecznego, które 
można zdygitalizować. Pani Dyrektor opowiedziała o sprzęcie, który posiada 
biblioteka, jest to sprzęt do cyfrowej obróbki i publikacji przedmiotów, jest to sprzęt 
do digitalizacji zbiorów, jest to skanem połączony z komputerem. Dzięki temu 
urządzeniu można dla potomnych zachować każdą rzecz w postaci pliku cyfrowego, 
obróbce tej mogą podlegać książki i przedmioty.  

 
Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
  
Głos zabrał Radny Z. Dudor- członek Zarządu, który powiedział, że serdecznie 

dziękuje za przedstawienie informacji i poprosił żeby upublicznić tą informacje do 
wszystkich mediów, bo jest to ważna informacja dla naszych mieszkańców.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania do Pani Dyrektor 

biblioteki? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 14 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest analiza sytuacji życiowej 
kombatantów i osób represjonowanych za rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu i przedstawienie 

analizy Panią Małgorzatę Katuszonek – Inspektora w Wydziale Organizacyjnym. 
 
Głos zabrała Pani M. Katuszonek- Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, 

która szczegółowo omówiła analizę sytuacji życiowej kombatantów i osób 
represjonowanych za rok 2019. 

 
Treść omówionej analizy stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że rozumie, że są to związki 
kombatanckie, spytała czy żeby do nich należeć trzeba się zgłaszać, czy o jest 
rejestrowane odgórnie?  

 
Głos zabrała Pani M. Katuszonek- Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, 

która powiedziała, że trzeba mieć status kombatanta lub wdowca/wdowej po tym 
kombatancie i trzeba się zgłosić samemu do Prezesów. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy nie ma ewidencjonowanego tego  

w gminie, że taka osoba jest i żeby należała, tylko musi się sama zgłosić?  
 
Głos zabrała Pani M. Katuszonek- Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, 

która powiedziała, że tak, musi się taka osoba zgłosić do Prezesa.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania? 
 

 Głos zabrał Radny M. Krężel, który powiedział, że chciałby opowiedzieć  
o działaniach związanych z kombatantami. Na początku wypowiedzi podziękował za 
podziękowania na sesji. W dalszej kolejności Radny M. Krężel powiedział, że od 
wielu lat stara się pomagać kombatantom współpracować z organizacjami rządowymi 
, jak również z osobami prywatnymi, stowarzyszeniami, zawsze Ci bohaterowie są dla 
nas najważniejsi. Radny M. Krężel powiedział, że osoby prywatne i stowarzyszenia 
bardzo pomagają w działalności, podziękował Wicestaroście Mariuszowi 
Nagórskiemu, Radnej B. Głowackiej oraz Radnemu R. Kurzątkowskiemu, Caritasowi 
z Drawska, Stowarzyszeniu „Semafor” ze Złocieńca, Stowarzyszeniu Tempelburg, 
Straży Miejskiej w Czaplinku za pomoc przy organizacji paczki dla bohatera. Oprócz 
paczek na Boże narodzenie i Wielkanoc jest również pomoc codzienna, organizujemy 
ferie i wakacje, zajmujemy się miejscami pochówku, upamiętniamy miejsca 
historyczne i dbamy o te miejsca, robimy akcje promocyjne wśród dzieci i młodzieży   

 
 

Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 
2015-2018 z perspektywą na lata 2019-2022”. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Waldemara 

Włodarczyka- Etatowego Członka Zarządu. 
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Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 
projekt uchwały na druku nr 946 wraz z załącznikami przedstawia Raport z wykonania 
Programu ochrony środowiska dla Powiatu Drawskiego głownie za lata 2017 i 2018. 
Ten materiał został opracowany na podstawie danych pozyskanych z ponad  
20 instytucji, jednostek, przedsiębiorców. Przez ten czas, którego analiza dotyczy 
zadania były realizowane na terenie powiatu w kwocie ponad 110 mln złotych, jak na 
okres dwóch lat jest to znaczna kwota. W dużej części w tych dwóch latach 
uczestniczył jako beneficjent, oczywiście przy finansowaniu poprzez gminy Powiatu 
Drawskiego Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego, który w tej chwili 
przekształca się w Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej, której głównym 
kierunkiem działania jest ochrona środowiska. W tym okresie Związek w ramach 
środków pozyskanych z zewnątrz, głownie w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Ochrona Środowiska zrealizował inwestycje na kwotę ponad 40 mln 
zł. Główne inwestycje to dwie modernizacje oczyszczalni ścieków w Czaplinku 
 i w Drawsku Pomorskim. Patrząc z perspektywy na następne lata w ramach 
działalności Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego przewidywane są dalsze 
prace z perspektywa na 2020 r. W tej chwili kończą się ustalenia na lata 2021-2027 
nowego programu, gdzie w ramach środków pomocowych z Unii Europejskiej jest  
w dużej mierze przeznaczony na ochronę środowiska. Teraz ta tendencja jest taka, aby 
ochrona środowiska była skierowana na poprawę jakości powietrza. WC ramach 
działalności Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej od końca 2019 roku, a ocenie już 
w roku 2020 w Związku funkcjonuje komórka, gdzie pracownicy przeszkoleni są do 
realizacji programu „Czyste powietrze dla osób fizycznych”, jest to duże 
dofinansowanie, realizowane poprzez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej Województwa Zachodniopomorskiego, jak również Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, zarówno zer środków własnych, 
jak i środków zewnętrznych, on jest kierowany głownie do osób fizycznych.  
W ramach podpisanego porozumienia pomiędzy Związkiem i Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska, Związek będzie realizował, propagował, jak 
również przyjmował wnioski dla trzech powiatów z Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej, czyli Powiatu Drawskiego, Łobeskiego i Świdwińskiego, będzie to 
mobilny punkt, który będzie pojawił się w poszczególnych gminach na terenie całego 
powiatu.  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Roberta Ziółkowskiego- 

Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska o komentarz.  
 
Głos zabrał Pan Robert Ziółkowski- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 

który powiedział, że materiał powstał z informacji uzyskanych od różnych instytucji 
oraz firm i zawiera w szczególności informacje na temat inwestycji, przez kogo 
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zostały wykonane, z jakimi środkami zewnętrznymi w Powicie Drawskim. Dzisiaj 
otrzymaliście państwo do tego raportu poprawkę, która związana jest z tym, że nasze 
gminy nie wiedziały o informacji, że praktycznie w każdej z gmin został przekroczony 
wskaźnik benzopirenu. Trochę chciałbym usprawiedliwić te gminy, bo ja się o tym 
dowiedziałem od Wiceprzewodniczącej B. Głowackiej na komisji, a wynikało to  
z informacji WIOŚ, która została przekazana Radzie w grudniu, ta informacja do nas 
nie dotarła, została w informacjach Rady. Po tej informacji, na prośbę Radnej 
zaczęliśmy dochodzić skąd jest taka różnica, że gminy nie wskazują na przekroczenie 
benzopirenu, natomiast w informacji WIOŚ występuje to przekroczenie. Od autorki 
informacji zostaliśmy odesłani do raportu WIOŚ o stanie środowiska w województwie 
zachodniopomorskim i w tym też raporcie nie jest do końca jasne, że nasze 
miejscowości mają te przekroczenia. Są tam miejscowości jak Szczecinek, Myślibórz, 
Widuchowa, jak się okazuje, jak chcieliśmy dociec dlaczego jest taka różnica, 
skierowano nas aż do Warszawy. W Warszawie wyjaśniono nam, że w głównym 
punkcie, w raporcie są wymienione tylko jednostki, które stale przekraczają ten 
wskaźnik, natomiast ze względu na to, że nasze miejscowości przekraczaj go głównie 
porą zimową, czyli porą piecy itd., są ujęte w załączniku. Chciałbym usprawiedliwić 
gminy, bo żeby dotrzeć do tego załącznika bez pomocy pracowników WIOŚ byłoby 
naprawdę trudno, oczywiście ten załącznik istnieje i w tym załączniku są wymienione 
Czaplinek, Kalisz, Drawsko i Złocieniec, mimo, że Pani, która przygotowała 
informacje na Radę nie wymieniła Czaplinka. Ten załącznik dostępny jest u nas  
w wydziale, jeśli Państwo sobie życzą możemy go przekazać. Wg. wyliczeń WIOŚ 
uznano, że w tych miejscowościach wskaźnik jest tak przekroczony, że należy uznać, 
że nasze miejscowości przekraczają benzopiren zawarty w pyle PM10.  Na stronie 
wniosków też poszła zmiana o ograniczenie tego, wszystkie zalecenia są wzięte  
z organu kontrolującego, czyli z WIOŚ, bo to są zalecenia, które są przepisane  
z raportu, które znajdują się w punkcie przekroczenia. Te zmiany macie Państwo przed 
sobą i po przyjęciu będą naniesione w oryginalny format raportu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrał Z. Dudor- Członek Zarządu, który powiedział, że bardzo się cieszy, 
że dokument, który dzisiaj procedujemy zyskał szerszą treść. Radny Z. Dudor 
powiedział, że po raz kolejny pochylamy się nad tym raportem  z realizacji ochrony 
środowiska na lata 2017-2018 i pierwszy raz próbowaliście Państwo wprowadzić ten 
dokument, mówiąc kolokwialnie „rzutem na taśmę” w listopadzie. Na skutek moich 
uwag Pan Starosta wycofał ten dokument z porządku obrad i teraz, w ubiegłym 
tygodniu trafił ten dokument pod obrady Zarządu, na początku tego tygodnia 
pracowaliśmy nad tym dokumentem w Komisji Zdrowia miedzy innymi i zgłosiłem 
kolejne swoje uwagi, zastrzeżenia, po części dokonano uzupełnień, nie mniej w moim 
odczuciu brakuje mi analizy danych, które zostały zebrane i wniosków, bo teraz 
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patrząc z punktu widzenia przeciętnego mieszkańca naszego powiatu, który pochyli 
się nad tym dokumentem chciałbym żeby wynikało, żeby ten mieszkaniec mógł 
wypowiedzieć się, czy wyrobić sobie opinię czy dobrze jest w naszym powiecie, czy 
źle, jeśli chodzi o ochronę środowiska. Proszę mieć świadomość, że ten dokument, 
czyli program ochrony środowiska na lata 2015-2018 z perspektywa na lata 2019-2022 
on praktycznie się skończył i faktycznie obowiązuje jako dokument- perspektywa. 
Możemy to przyjąć i tutaj opóźnienie praktycznie roczne mamy, bo powinniśmy 
pracować już nad nowym dokumentem, ale pan Naczelnik przedstawił informację, że 
firma zewnętrzna zawiniła i nie wywiązała się z umowy odnośnie opracowania tego 
dokumentu i kolejny okres raportu powinien być sporządzony w przyszłym roku za 
lata 2019-2020, także jeszcze raz będziemy mieli okazje pracować panie naczelniku 
nad tym dokumentem i stąd moje uwagi, żeby ten dokument był bardziej 
dopracowany. Życzyłbym sobie, aby program ochrony środowiska był swego rodzaju 
katechizmem dla Wydziału Ochrony Środowiska Powiatu Drawskiego, a opracowanie 
raportu było wynikiem wnikliwej analizy uzyskanych dokumentów, danych oraz żeby 
kończyły się sformułowaniem wniosków. Prosiłbym, żeby w tym duchu pracować 
 i też Państwa zachęcam do zapoznania się z tym dokumentem poprzednim, czyli 
Programem Ochrony Środowiska, naprawdę jest to kopalnia wiedzy, także wszystkim 
polecam. W dniu dzisiejszym powstrzymam się od głosu, aby zmobilizować wydział 
do tego, by kolejne dokumenty były lepiej wypracowane.   

 
Głos zabrał Pan Robert Ziółkowski- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 

który powiedział, że raport w listopadzie został wycofany z jednego ważnego 
względu, że jedna z gmin nie dostarczyła nam informacji, konkretnie gmina 
Czaplinek. Na Pana polecenie wystąpiliśmy ponownie do wszystkich gmin, wszystkie 
uzupełniły poza jedną gminą, informacja miała spłynąć tuz przed sama sesją, jednak 
informacji takiej nie otrzymaliśmy. Jeśli chodzi o wnioski, o których Pan mówi, to 
autorka tego raportu chciała przedstawić dane, nie oceniać nikogo, bo jak mielibyśmy 
ocenić gminę, która wykazuje szczątkowo te zadania, a dobrze wiemy, że te zadania są 
wykonane, ale niewykazane, czyli ocena nie byłaby do końca sprawiedliwa., czy 
nieuczciwa z naszej strony. Raport jest to przekazanie informacji, ale jeśli Pan uważa, 
że przy następnym raporcie mamy wnieść taką ocenę poddajemy się Pana woli  
i obiecuję, że będzie porównanie z poprzednim, ocena, tabelki i opis tekstowy.  

 
Głos zabrał Z. Dudor- Członek Zarządu, który powiedział, że chciałby żeby ten 

dokument był żywym dokumentem, żeby nad nim mogli się pochylić mieszkańcy, nie 
tylko Radni.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, że porównanie materiału na 

przełomie lat np. w formie tabelarycznej można lepiej ocenić.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Waldemara 
Włodarczyka- Etatowego Członka Zarządu. 

 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 

jest to raport, który został zatwierdzony przez poprzednią kadencję Rady i ten raport 
jest jakby sprawozdaniem z realizacji, z okresu dwuletniego. Celowo zabrałem głos 
wcześniej, żeby powiedzieć jak ten raport jest stworzony, bo jeżeli my mamy ocenić 
sytuację, poziom, czy warunki jakie funkcjonują w ramach ochrony środowiska  
w Powiecie Drawskim, przedstawiłem szczegółowo, że mamy informacje z 20-tu 
różnego rodzaju instytucji, bez ich danych, jeżeli nie otrzymalibyśmy danych z WIOŚ, 
czy Wód Polskich, to są opomiarowania, badania nie bylibyśmy w stanie zrobić 
jakiejkolwiek oceny, czy porównania. Nie byłbym w stanie ocenić ochrony 
środowiska nie mając dokumentu  źródłowego przez dany okres czasu z poszczególnej 
jednostki samorządu terytorialnego. Podstawowe dane posiadają właśnie te jednostki. 
My jako Powiat możemy oceniać, czy porównywać pewne działania, ale to jednostki 
maja możliwość wpływu, nakazu, egzekwowania, czy wspierania finansowego. Nasza 
rola w części ochrony  środowiska jest bardzo ograniczona, my możemy propagować, 
ale nie możemy nakazywać. Możemy wesprzeć pewne działania, ale to muszą być 
konkretne założenia, konkretne środki w realizacji, tak, jak na przykład realizujemy 
drogi powiatowe, inwestycje, które są wspierane przez gminy. Trudno znajdować się 
w pozycji, kiedy brak podstawowych dokumentów z podstawowych źródeł. Na pewno 
przy opracowaniu nowego programu, który jest opracowywany przez jednostkę 
zewnętrzną można poświęcić więcej czasu i zrobić inną formę, ale ta forma nie będzie 
znacznie odbiegała od formy programu, zatwierdzonego przez poprzednią Radę.  

 
Głos zabrał Z. Dudor- Członek Zarządu, który powiedział, że jako Powiat 

powinniśmy kreować politykę prośrodowiskową, która by się przekładała na programy 
gminne. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radną G. Buczek. 
 
Głos zabrała Radna G. Buczek, która powiedziała, że takie, jakie dostaną 

Państwo dane, broniąc referatu, takie będą, to, co chcielibyśmy sprzedać jako gminy 
powinno się w tym dokumencie zawierać. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radną B. Głowacką. 
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że chciałaby zaapelować 

do Kolegów Radnych i Radnej Powiatowej, by wpłynęli skutecznie na swojego 
Burmistrza Czaplinka i aby wyegzekwowali te dane, bo tylko tu gmina Czaplinek 
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odstała, Gmina Złocieniec, Gmina Drawsko Pomorskie się zmobilizowały, tym 
bardziej, że te programy były uchwalane na sesjach styczniowych.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego  

C. Turczyka. 
 
Głos zabrał Radny C. Turczyk, który powiedział, że prawdą jest to, co mówi 

Rząd, żeby ratować środowisko, ale nie mówmy, że jest tragedia przez Gminę 
Czaplinek, gdzie nie mogliście wyegzekwować sprawozdania  z referatu zajmującego 
się ochrona środowiska. Jak ktoś uważnie czytał, to doczytał, że część materiałów 
Czaplinek dosłał. Materiały z gmin nie uzdrawiają środowiska w powiecie. W jednym 
tylko zdaniu Pan Włodarczyk stwierdził, że chcemy współpracować, współpracujemy 
i wykonujemy dyrektywy Unii Europejskiej odnośnie środowiska. Kto proszę państwa 
oddziałuje na globalny stan środowiska naturalnego? Chiny, Indie, Brazylia, Rosja, 
USA, co do jednej rzeczy jesteśmy zgodni – bardzo się cieszę, że ponad 110 mln 
zostało włożone w poprawę jakości życia mieszkańców Powiatu Drawskiego, ale to 
nie Powiat Drawski decyduje o Pomorzu i to nie Powiat ma ze wszystkich sił starać się 
- Panie Naczelniku niech Pan nie składa zbyt daleko idących deklaracji pod wpływem 
jednego, czy drugiego głosu Radnego. Zrobiło to Starostwo, Pana ludzie i daliście to 
Radzie do zatwierdzenia i to jest poważny dokument. Zadałem publicznie Panu 
Radnemu pytanie, by powiedział o swoich wnioskach, których Pan się domaga  
w następnym raporcie i że to ma być katechizm. Jaki katechizm? Podnoszenie 
świadomości ekologicznej odbywa się… na pewno to nie będzie dokument taki, jaki 
codziennie serwują nam środki masowego przekazu chcemy wymieniać źródła 
spalania, pozyskiwania energii wymieniamy, chcemy szukać nowych źródeł  
w fotowoltaice- robimy to. Padła sugestia, że najlepiej, jak co kwartał będziemy 
analizować stan środowiska w Powiecie Drawskim- odrobinę umiaru. Jeżeli ktoś 
uważa, że tu są błędy i są niedopracowania, to nie jest winna gmina Czaplinek. Jeżeli 
kto s uważa, że to powinno być książką, którą będą czytać mieszkańcy Powiatu, to jest 
w błędzie. To jest dokument głownie dla Radnych, dla samorządu powiatowego i dla 
samorządów gminnych. Nie jest to miejsce, żebyśmy jedną, czy drugą miejscowością, 
a trzecią podawali jako przykład budowali atmosferę poprawy środowiska i zmiany 
poziomu myślenia.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Waldemara 

Włodarczyka- Etatowego Członka Zarządu. 
 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 

możemy mieć odczucie, że negatywnie mówimy o gminie Czaplinek, a ja chcę 
powiedzieć, że gmina Czaplinek w latach 2017- 2018 zrobiła największy wydatek 
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związany z ochroną środowiska. Sama oczyszczalnia ścieków to było ponad 16 mln 
złotych. Nie wspomnę sieci kanalizacyjnej, sieci wodociągowej i innych 
przedsięwzięć, które miały wpływ na ochronę środowiska, oczyszczalnie przydomowe 
itd, mógłbym wymienić tu bardzo wiele zadań inwestycyjnych, które były realizowane 
przy współudziale Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego, oczywiście my 
pozyskiwaliśmy środki, ale płatnikiem i udziałowcem środków własnych była gmina 
Czaplinek. Trzeba przyznać, ze lata 2017-2018 były odważne dla gminy Czaplinek, bo 
dzisiaj oczyszczalnia ścieków, gdybym miał ją oceniać na poziomie realizacji 16 mln, 
kosztowałaby na pewno nie mniej jak 25 mln. Na dzisiejszy dzień, jeżeli  chodzi o 
spływ wód oczyszczonych, parametry jeżeli chodzi o jezioro Drawsko są bardzo 
dobre. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Wicestarostę  

M. Nagórskiego.  
 
Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział: „Pozwolę się nie 

zgodzić z przedmówcą, bo jezioro Drawskie nie przedstawia aż tak dobrych 
parametrów i nie jest to wina oczyszczalni, tylko tego, co spływa z pól. Co do 
wniosków, które były przedstawione na koniec raportu również uważam, że jest to 
bardzo zawężone do kilku haseł, a mieszkamy na terenie, gdzie środowisko naturalne 
jest determinujące do całego przemysłu. Przy kolejnym raporcie warto więcej uwagi 
poświęcić na wnioski. 

 
Głos zabrał Z. Dudor- Członek Zarządu, który powiedział, że nie będzie 

polemizował z Radnym Turczykiem, cieszy się, ze Pan Włodarczyk widzi wysiłek, 
jaki gmina poniosła  w ówczesnym czasie, dodał, że daleki jest od tego, żeby pod 
pręgierz stawiać gminę Czaplinek, ale cieszy się, że nie przeszliśmy gładko nad tym 
tematem ochrony środowiska, a mieszkańcy będą mieć w pamięci, żeby dbać o nasze 
dobro.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że wszyscy powinniśmy edukować 

i ta edukacja powinna tez być tu, w zakresie Powiatu.  
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla 
Powiatu Drawskiego na lata 2015-2018 z perspektywą na lata 2019-2022”. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/138/2020 w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania 
„Programu ochrony środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2015-2018  
z perspektywą na lata 2019-2022”. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Mielenku 
Drawskim. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że szkoła dla 

Dorosłych w Mielenku Drawskim działała na potrzeby i rzecz wychowanków 
Ochotniczego Hufca Pracy. Zmniejszająca się liczba wychowanków w tym Hufcu 
doprowadziła do sytuacji, w której Komenda Wojewódzka, która jest organem 
nadrzędnym dla Hufca w Mielenku podjęła decyzję o likwidacji OHP. W szkole od 
września 2019 r. nie ma ani jednego ucznia, natomiast postepowanie w sprawie 
likwidacji szkoły, która wygasła jest identyczne jak postępowanie w przypadku 
likwidacji szkoły, w której są uczniowie. Projekt uchwały wyraża zamiar likwidacji 
 i rozpoczyna procedurę likwidacji szkoły.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej dla Dorosłych  
w Mielenku Drawskim. 

 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/139/2020 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 
dla Dorosłych w Mielenku Drawskim. 
 
Nie głosował Radny Z. Dudor.  
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w ]sprawie utworzenia oddziałów przygotowania wojskowego w zespołach szkół 
ponadgimnazjalnych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Drawski.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że nowelizacja 

ustawy Prawo Oświatowe wprowadziła możliwość  tworzenia oddziałów 
przygotowania wojskowego. W prowadzenie takich oddziałów będzie zaangażowane 
pośrednio Ministerstwo Obrony Narodowej i to Ministerstwo zakłada, że takich 
oddziałów w Polsce powstanie 130. By utworzyć taki oddział szkoła musi zostać 
zakwalifikowana przez wojsko, a złożenie tego wniosku w tej sprawie wymaga zgody 
Rady Powiatu.  

 
Na tym Pani Naczelnik I. Krężołek zakończyła swoją wypowiedź.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że jak jest przyznawany certyfikat 

szkole, to jest to już uregulowane.    
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Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że to są dwie, 
niezależne rzeczy.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radni mają pytania do Pani 

Naczelnik?  
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie utworzenia oddziałów przygotowania wojskowego w zespołach 
szkół ponadgimnazjalnych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Drawski.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy finansowanie tych klas jest wyższe 

jak pozostałych?   
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że z tym jest duży 

problem, ponieważ Ministerstwo Edukacji Narodowej wraz z Ministerstwem Obrony 
Narodowej zostało zobowiązane przez ustawodawcę do wydania rozporządzenia, które 
będzie określać warunki kształcenia uczniów w klasach przygotowania wojskowego, 
wymogi, zajęcia dodatkowe, więc w tej chwili jeszcze tego nie wiemy. Natomiast sam 
ruch Ministerstwa Obrony Narodowej, który określił, że oddziałów może powstać 
maksymalnie 130 oznacza, że MON jest przygotowany też finansowo na to zadanie. 
Nigdzie natomiast nie ma określonego poziomu zwiększonych wydatków, które 
będziemy musieli ponosić na klasy przygotowania wojskowego, bo z tego tez powodu 
został zawarty w §2 ust. 2 zapis,,, który mówi o poziomie wydatków, który może być 
podwyższony przez organ prowadzący. Zakładamy, że nie będzie on wyższy niż 30 % 
kosztów kształcenia jednego ucznia w ZSP w Złocieńcu i w ZSP w Kaliszu Pom., 
 a nasze szacunki opieramy na koszcie, który ponieśliśmy w roku ubiegłym w ramach 
drugiego programu, w ramach wkładu własnego.  

 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że  

w roku ubiegłym otrzymaliśmy środki dla ZSP w Złocieńcu i ZSP w Kaliszu Pom. i o 
ile pamiętam była to kwota dość znaczna?  

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że tak., ponad  

118 tys.  
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/140/2020 w sprawie utworzenia oddziałów przygotowania 
wojskowego w zespołach szkół ponadgimnazjalnych, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Drawski.   
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na objecie udziałów w Przedsiębiorstwie Komunikacji 
Samochodowej Złocieniec spółka z o.o. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Waldemara 

Włodarczyka- Etatowego członka Zarządu Powiatu. 
 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 

uchwała polega na wyrażeniu zgody przez Powiat Drawski na objęcie udziałów  
w wysokości 1.100 o wartości nominalnej 100 zł, to jest kwota 110 tys. zł. Przypomnę 
jakie udziały w tej chwili są obowiązujące w przeliczeniu jednego udziału  
w wysokości 100 zł, Powiat Drawski 134.178, Gmina Złocieniec 10.015, Gmina 
Wierzchowo 3.163, Gmina Kalisz Pom. 2.970. Ta liczba udziałów jest wniesionym 
wkładem w przeliczeniu na jeden udział w wysokości środków finansowych  opartych 
o spłatę kapitału, który został zaciągnięty w formie pożyczki na zakup 
przedsiębiorstwa, jak również w trakcie zwiększaliśmy udziały związane  
z partycypacją środków, które udziałowcy wykładali na realizację Regionalnego 
Programu Operacyjnego przy zakupie taboru w wysokości-cały kontrakt ponad 7 mln, 
a udział własny był w wysokości 15%. 

 
Na tym Pan W. Włodarczyk zakończył swoją wypowiedź.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 
niepublicznych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Powiat 
Drawski oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.   

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/141/2020 w sprawie wyrażenia zgody na objecie udziałów  
w Przedsiębiorstwie Komunikacji Samochodowej Złocieniec spółka z o.o. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Jacka 
Zbierajewskiego- Naczelnika Wydziału Finansowego. 

 
Głos zabrał Pan J. Zbierajewski- Naczelnik Wydziału Finansowego, który 

powiedział, że w związku z podjęciem uchwały dochody i wydatki Powiatu wzrosną  
o 103.089,10 zł, na wzrost tej kwoty mają wpływ przede wszystkim przyznanie od 
Gminy Drawsko Pomorskie przyznanie pomocy finansowej z przeznaczeniem na 
świadczenie usług w zakresie transportu zbiorowego, jest to wartość 18 tys. zł., 
zwiększenie kwoty przyznanej na dopłaty do przewozów autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej od Wojewody Zachodniopomorskiego o kwotę 159.790,10 zł, 
zwiększenie dochodów uzyskanych w związku z realizacją zadań Zespołu Placówek 
Edukacyjno- Terapeutycznych w Bobrowie na prowadzenie WTZ z PFRON,  
w kwocie 17.936,00 zł oraz zostały zmniejszone dochody o kwotę 92.637,00 zł od 
gminy Złocieniec na przebudowę drogi powiatowej nr 1961Z ul. Gronowska  
w Złocieńcu, ma to miejsce w związku ze zmniejszeniem kwoty w ramach przetargu, 
który się zakończył na mniejszą kwotę niż planowano. To było zwiększenie wartości 
dochodów i wydatków. Zostały również dokonane przemieszczenia między 
paragrafami oraz w ramach działów. Zostały zapewnione środki na zakup 
inwestycyjny dla Zarządu Dróg Powiatowych na kwotę 140 tys. zł na zakup traktora, 
wydział Edukacji złożył wniosek o zabezpieczenie planu wydatków ZPE-T Bobrowo 
na szkolenie pracowników 3.500 zł, zostały zabezpieczone środki na zapłatę pierwszej 
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składki członkowskiej w związku z przystąpieniem Powiatu Drawskiego do Związku 
Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej w wysokości 43 tys. zł., w ramach wniosku 
Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru zostały zabezpieczone środki na zawarcie 
umowy- zlecenia, będzie to umowa opłacana ze środków własnych, Wydział 
Inwestycji złożył wniosek o zmianę w zakresie wysokości wydatków inwestycyjnych 
oraz utworzenia nowych inwestycji, w związku z którym na zadania przebudowa 
parkingu została zmniejszona kwota o 310 tys. zł, ta kwota zabezpieczy inwestycję 
„Budowa zewnętrznej klatki schodowej w ZSP Drawsko Pom. ul. Złocieniecka na 
kwotę 220 tys. zł, jest to inwestycja realizowana zgodnie z zaleceniami Straży 
Pożarnej oraz kwota 90 tys. złotych zostaje przeznaczona na dwa zadania: 
modernizacja sieci kanalizacyjnej w ZSP Drawsko Pom. ul Złocieniecka oraz 
modernizacja kanalizacji w MOW Czaplinek. Zostały również zapewnione środki na 
zadania budowa hydrantów w ZPE-T Bobrowo przy ul. Seminaryjnej oraz 
modernizacja budynku PCKZiU w Drawsku Pom. i Czaplinku na kwotę łączną 
92.637,00 zł. W związku z posiedzeniem Komisji zostały wycofane zmiany dotyczące 
przemieszczeń między paragrafami dotyczących wydatków bieżących w jednostce 
DPS w Darskowie, które będę analizowane i przedłożone w kolejnych uchwałach.    

 
Na tym Pan J. Zbierajewski- Naczelnik Wydziału Finansowego zakończył 

swoją wypowiedz.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/142/2020 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2020. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 
2020-2035. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Jacka 
Zbierajewskiego- Naczelnika Wydziału Finansowego. 

 
Głos zabrał Pan J. Zbierajewski- Naczelnik Wydziału Finansowego, który 

powiedział, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej przebiegały zgodnie ze 
zmianami ujętymi w zmianach do budżetu Powiatu Drawskiego. Dokonano zmian  
w przedsięwzięciach, a mianowicie w świadczeniu usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego- zwiększono wydatki w roku 2020, zgodnie ze zmianami, które 
zostały podjęte w uchwale oraz zostały przesunięte terminy realizacji zadań dwóch 
dróg, a mianowicie Żabin- Nowe Laski oraz ul. Gronowska w Złocieńcu – w całości 
zostały przeniesione na rok 2020.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
 Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że w uzupełnieniu 
powiedział, że szacujemy, że od 1,5 do 2 mln mniej więcej takie trzeba będzie środki 
znaleźć na nagłe rzeczy, które wychodzą z zaleceń.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że nie dotyczy to tej uchwały.  

 Wicestarosta M. Nagórski powiedział, że poprzedniej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Drawskiego na lata 2020-2035. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/143/2020 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2020-2035. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do Związku Zachodniopomorskiej 
Strefy Centralnej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Waldemara 
Włodarczyka- Etatowego Członka Zarządu. 

Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 
projekt uchwały opiera się o statut, który ukazał się w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego poz. 654, 31 stycznia 2020 r. Na podst. § 7 ust. 
2, który brzmi, że w skład zgromadzenia wchodzi po dwóch delegatów z powiatów  
i gmin uczestniczących w Związku, w tym Wójt, Burmistrz, Starosta oraz dodatkowo 
jeden delegat wyznaczony przez Radę Gminy i radę Powiatu. W zastępstwie Wójta, 
Burmistrza i Starosty Rada Powiatu może delegować innego delegata. Zarząd 
rozpatrywał ta uchwałę i delegował dwie osoby- Etatowego Członka Zarządu 
Waldemara Włodarczyka oraz Marka Tobiszewskiego- członka Zarządu na pierwsze 
walne zgromadzenie, które odbędzie się po podjęciu uchwał przez 12 udziałowców, 
chodzi o gminy Powiatu Łobeskiego, Drawskiego, jak również Starostwo. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Głos zabrała Radna G, Buczek, która spytała do kiedy gminy mają podać 

swoich delegatów, czy jest jakiś termin? 

Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 
gminy powinny podać delegatów jak najszybciej ze względu na możliwość zwołania 
pierwszego zgromadzenia. Procedura jest dość skomplikowana, bo te związki celowe 
traktowane są jak jst, w związku z tym rejestracja odbywa się poprzez Ministerstwo, 
dopiero po rejestracji statutu w Ministerstwie może ukazać się w Dzienniku 
Urzędowym, wiem, ze Powiat Łobeski już taka uchwałę podjął , czekamy na gminy, 
informacje taka wszyscy otrzymali łącznie ze statutem.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 

Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego do Związku 
Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Pan Waldemar Włodarczyk i Pan 
Marek Tobiszewski wyrażają zgodę na kandydowanie? 

Zarówno Pan Marek Tobiszewski, jak i Pan Waldemar Włodarczyk wyrazili 
zgodę na kandydowanie.  

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XIX/144/2020 w sprawie wyboru delegatów Powiatu Drawskiego 
do Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Punkt 16 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 

  
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez Pana Starostę Drawskiego  

S. Cybulę. 
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że wnioski, zapytania  

i interpelacje wymagają wyjaśnienia, dlatego wszystkie odpowiedzi będą udzielone na 
piśmie.  

Punkt 17 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 
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Nikt z Radnych głosu nie zabierał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie przysłała Uchwała 
Składu Orzekającego RIO z dnia 22 stycznia 2020 r. w sprawie wydania opinii  
o prawidłowości planowanej kwity długu publicznego i w sprawie wydania opinii  
o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego w 2020 r. i jest ta opinia 
pozytywna.  

 
 
 

Punkt 17 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:55 zamknęła XIX Sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 

 
 
 

    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
  Barbara Kotwica                                             Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 
 


